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Z histórie  
dychovej hudby 

v Banke 
 

        Vďaka našim občanom, 
hlavne  tým skôr narodeným, 
pribúdajú nám postupne  
informácie o iniciatívach 
našich spoluobčanov, ktorí 
tvorili a tvoria históriu obce 
Banka. Medzi takých patrili aj 
bývali  členovia  DH, ktorá 
hrávala v rokoch 1930  -  1940.   
Našej redakčnej rade podal o 
nej informácie p.  Ján 
Dubovský, ktorý bol tiež  
neskôr aktívnym členom DH. 
Kapelníkom a dirigentom v 
uvedenom období bol v jednej 
osobe  muzikant z Čiech 
prezývaný Franta. Hudba sa 
zúčastňovala pravidelne na 
k a ž d o m  v ý z n a m n e j š o m 
podujatí od Piešťan až po 
Trnavu. DH bola veľmi  
obľúbená a vážená Ako 
rovnošata im slúžila vojenská 
uniforma. Zvláštnosťou odevu 
muzikantov boli omotky, ktoré 
používali namiesto ponožiek. 
Prezývali ju „Národná garda“. 
Členovia DH boli: Klampár 
Blažej,  Klampár Jozef, 
Minárik Michal, Hrudka Ján, 
Hanšút Jozef, Stolárik Rudolf, 
Vetrík Tomáš,  Hulman 
Rudolf, Šiška Jozef, Gábriš 
Ján, Gašpar Jozef, Chalás 
Ján, Šebo Jozef, Chalás 
Rudolf, Gregorička Gašpar, 
Juliný Rudolf, Polák Kamil, 
Šebo Klement. 
Z pamätníkov uvedenej  DH 
ku dnešnému dňu žije  ešte p. 
Šebo Jozef, ktorý má už 
k r á sn y c h  86  r o ko v . 
V súčasnosti nie je k dispozícií 
k nahliadnutiu fotografia 
s muzikantmi  z obdobia 1930 - 
1940, ale veríme, že niektorý 
z našich občanov takúto 
fotografiu vlastní a mohol by 
nám ju zapožičať na 
zhotovenie kópie pre náš 
archív.  

Na fotografii: 
triedna učiteľka 
Mgr. 
J.Zatkalíková, 
prváčikovia zľava: 
N.Uhrínová, 
T.Masarik, 
N.Nižnanská, 
N.Luptáková, 
S.Páleniková, 
D.Alkandari, 
A.Silný, 
P.Vnenčák, 
L.Komarová, 
D.Mička, 
chýba N.Mladá. 

Naši prváčikovia v školskom roku 2005/2006 

RM 

 
Rekonštrukcia prípojky vodovodu na Poľnej ulici. 

Začiatok výstavby 16-tich dvojizbových bytov v obci Banka 
s predpokladaným ukončením v novembri 2006 a plánovaným 

rozpočtom 18 mil Sk. 

Rekonštrukcia miestnej komunikácie Podhorská ulica - 
pokládka asfaltového koberca.  Vybudovanie vodovodnej prípojky na Podhorskej ulici. 

NAŠA  
FOTOREPORTÁŽ Z BUDOVANIA OBCE... 

Hlásnik  obce  Banka –   mes ační k vydá va O be c ný  úrad  B anka.   
Redakčná rada:  Ján Benka,  Mgr. Helena Hrdinová,  Mgr. Terézia  Janeč-
ková,  Mgr.  Sylvia Molnárová, Ing. Michal Rusnák  a  Dušan Slovák.  
Uzávierka príspevkov vždy 20-teho v mesiaci.  
V y h r a d z u j e m e  s i  p r á v o  r e d a k č n e j  ú p r a v y  p r í s p e v k o v !  

V čom vidíte hlavné príčiny neutešeného stavu futbalu v obci ? 
 

- Výbor futbalového oddielu OTJ Banka si uvedomuje vážnosť situácie vo 
futbalovom oddieli a na zlepšenie situácie prijal celý rad opatrení. Príčiny 
neúspechu a zlého stavu futbalu v obci môžeme rozdeliť na subjektívne 
a objektívne. Na stave futbalu nesú zodpovednosť tieto subjekty: Výbor OTJ 
svojím alibizmom, benevolenciou, prenechávaním zodpovednosti na hráčov, 
neplnením uznesení, individualistickým prístupom k riadeniu oddielu. Toto malo 
za následok v minulosti stratu záujmu o prácu vo výbore niektorých občanov, 
ktorí by boli prínosom pre futbal v obci. Tréner mužstva tolerovaním 
nezodpovedného prístupu hráčov k tréningovému procesu, k zápasom, 
k životospráve, slabou kondičnou prípravou hráčov, hráči zasa až na niektoré 
výnimky svojou nezodpovednosťou, nechuťou trénovať, hrať zápasy s nasadením, 
pracovať na sebe, nedisciplinovanosťou, zlou životosprávou. 
  

Ktoré sú objektívne príčiny ? 
 

- Medzi objektívne príčiny patrí nedostatok finančných prostriedkov na chod 
oddielu, kde nutné výdavky vysoko prevyšujú príjmy, ktorými je dotovaný od obce. 
Tento nedostatok sa vykrýva súkromnými zdrojmi členov výboru OTJ, hráčov, 
rodičov a niektorých fanúšikov. Ďalej zlé a nedostatočné materiálno-technické 
zabezpečenie oddielu, čo má vplyv na tréningový proces a na zápasy. Hráčom 
oddiel nemôže poskytnúť ani najzákladnejšiu starostlivosť, čo v iných obciach je 
samozrejmosťou, u nás je iba zbožným prianím. Na prekonanie tohto stavu, na 
odrazenie sa od dna a na dosiahnutie kvalitnej východiskovej pozície by mala 
podať pomocnú ruku obec. Inak sa budeme stále pohybovať v začarovanom 
kruhu. 
 

Aké teda výbor OTJ prijal opatrenia na zlepšenie súčasného stavu ? 
 

- Výbor vykonal rozbor situácie vo výbore OTJ, ako aj s trénerom mužstva. S 
hráčmi sa uskutočnili individuálne pohovory, ktorých cieľom bolo zistiť ich 
záujem o zotrvanie v A mužstve a zlepšenie ich výkonnosti. Vytýčili sme si 
výkonnostný cieľ:  umiestniť sa v jesennej časti súťaže do 3. miesta a tým si 
vytvoriť východiskovú pozíciu na postup do vyššej súťaže. V prípade nesplnenia 
tohoto cieľa vidím riešenie v radikálnej prestavbe A mužstva. Bude treba vytvoriť 
mužstvo z mladých hráčov, ktorí majú perspektívu a chuť vybojovať pre obec 
postup, hoci by tento proces trval 2-3 roky. A mladých talentovaných hráčov 
máme, len im chýbajú skúsenosti, ktoré zatiaľ pre mladý vek a nedostatok 
príležitosti nemali ako získať. Ďalej budú vypracované nové stanovy futbalového 
oddielu s cieľom určiť nové orgány oddielu, nové funkcie a právomoci členov 
výboru a vytýčiť oblasti, za ktoré budú niesť osobnú zodpovednosť. Výsledkom 
tohoto kroku by malo byť zabezpečenie kolektívneho rozhodovania a riadenia 
klubu. Boli a ešte budú oslovení podnikatelia, živnostníci a občania obce, ktorým 
nie je osud futbalu v obci ľahostajný za účelom poskytnutia pomoci v akejkoľvek 
forme. Týmto vyzývam všetkých občanov, ktorí môžu a majú záujem pomôcť 
futbalu v obci, aby pomohli. Cieľom pomoci by malo byť posilnenie mužstva o 2 – 
3 kľúčových hráčov a tým zlepšiť jeho výkony a splniť výkonnostný cieľ. 
Samozrejme, so situáciou v klube bol oboznámený aj starosta obce a podobne 
i poslanci obce za účelom získania pomoci a podpory pre konkrétne opatrenia 
navrhované výborom. 
 

Čo by malo byť výsledkom týchto opatrení ? 
 

- Výbor futbalového oddielu OTJ Banka verí, že spoločnými silami všetkých 
zainteresovaných a kompetentných zabezpečí návrat futbalu na Banke na pozíciu, 
kam patrí a kde v nedávnej minulosti bol. 
 

Ďakujem za rozhovor. 

Turistikou ku zdraviu ! 
Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých i dôchodcov 

na  3. ročník turistického pochodu 

„Bananská -  buď fit “ 
v sobotu 1. októbra 2005 

Prezentácia /štart/:  
8.00 - 10.00 pred reštauráciou Papagáj. 

Trasy: 10 km  a 15 km , cyklo-trasa 30 km. 
Štartovné: dospelí 10 Sk, deti zdarma. 

Občerstvenie: z vlastných zásob. 
Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni a opekačkou. 
Najmladší a najstarší účastník bude odmenený. 

Akcia sa uskutoční za každého počasia. 

na aktuálnu tému 
Náš ROZHOVOR 

s Ing. Petrom MAREKOM 
členom futbalového výboru OTJ Banka 

k nepriaznivej situácii futbalu v Banke 

RM 
Družstvo dospelých po podpriemernom výkone v prvom zápase až na niektoré 

výnimky začalo pristupovať k tréningovému procesu i k zápasom veľmi 
zodpovedne. No stále sa nedarí u niektorých hráčov vypestovať pocit 
zodpovednosti voči kolektívu, nechávajú sa „prosiť“ aby nastúpili na zápasy, 
neplnia taktické pokyny trénera, prejavuje sa u nich tréningový deficit. 
Výsledkom tohto stavu je i postavenie mužstva v tabuľke Banka na 9. mieste s 11 
bodmi / na 1. mieste Veselé - 17 b/.   

Radosť futbalovým fanúšikom a česť obci robí družstvo dorastu, ktoré pod 
vedením trénera p. Jána Hikla je na prvom mieste v tabuľke. Je to výsledok 
poctivého prístupu mladých hráčov k tréningom, zápasom, ako i k dodržiavaniu 
pokynov trénera. V tabuľke: Banka na 1. mieste s 18-timi bodmi.  

Družstvo žiakov po počiatočných neúspechoch v posledných zápasoch 
ukázalo, že je prísľubom do budúcnosti a získalo prvé body. V tabuľke Banka na 
7. mieste so 4 bodmi /na 1. mieste Prašník - 18 b/. 

Výsledková listina FO OTJ Banka 

P.Marek 

Reakcia na rozhovor o situácii vo  futbale na Banke 
 

   Myslím si, že je potrebné aspoň krátko zareagovať na vyššie zverejnený článok, 
kde sa kritizuje o.i. i  obec, že nevytvára futbalu na Banke podmienky. S takouto 
kritikou  nemôžem súhlasiť, pretože opak je pravdou. Za ostatné  roky sa 
hlavne  vďaka  obci, starším  fanúšikom a niektorým funkcionárom, hráčom 
a sponzorom podarilo vytvoriť futbalistom na Banke podstatne lepšie podmienky, 
ako mali hráči  dovtedy. Netvrdím tým, že všetko je ideálne, ale verím, že 
i naďalej budeme postupnými krokmi  podmienky pre hráčov na Banke     
vylepšovať. Malo by sa to však diať za podstatne vyššieho  nasadenia 
funkcionárov a hráčov OTJ. Členovia výboru by  mali byť „hlavným motorom“ 
nielen k zlepšovaniu materiálnych podmienok, ale i k zvyšovaniu  výkonov  
a dosahovaniu kvalitných výsledkov v zápasoch  jednotlivých mužstiev.  
   Nie všetko sa  však dá ospravedlniť  iba nedostatkom financií. Napríklad, k  
tomu, aby bol udržiavaný  poriadok v kabínach, na  ihrisku, aby nerástla burina 
a nepovaľovali sa odpadky za plotom futbalového  ihriska,  nie sú potrebné 
financie ale iba trocha dobrej vôle a zodpovedného  prístupu   k majetku OTJ  
a  k   okoliu.  

Ing. J. Janeček, starosta obce 

VÝZVA ZA BEZPEČNÚ OBEC 
Cez našu obec Banka prechádza hlavný cestný ťah Topoľčany-Piešťany, 
pritom žiadna z komunikácií vrátane Krajinského mostu nespĺňa ani 
základné podmienky pre prepravu kamiónovej dopravy, ťažkej nákladnej 
dopravy a prepravy vozidiel dlhších ako 10 m. Z dôvodu ochrany života, 
zdravia a bezpečnosti obyvateľov našej obce ako aj ich majetku vznikla 
petičná akcia, usilujúca o odklonenie takejto dopravy. Preto vyzývame 
obyvateľov Banky a všetkých sympatizujúcich s touto myšlienkou, aby 
svojim podpisom podporili iniciatívu za bezpečnosť na cestách našej 
obce. Petičný výbor 

Obecná telovýchovná jednota Banka, 
futbalový oddiel vyhlasuje 

NÁBOR DIEVČAT A ŽIEN 
rok narodenia 1994 a skôr 

do futbalového mužstva žien a žiačok. 
Záujemkyne sa môžu prihlásiť  

každý pondelok a piatok od 16.30 hod. 
na futbalovom štadióne u trénera p. Milana Benku 



Ing. Ervín ŠEBO 
 

1. Pred rokom sme dali priestor Vašim predstavám, ako chcete 
pracovať pre rozvoj a spoločenský život obce ako poslanec 
obecného zastupiteľstva. Čo konkrétne ste v tomto smere urobili 
a čo plánujete ešte urobiť do konca svojho volebného obdobia ? 

 

- Obec Banka je v tesnom kontakte s kúpeľným mestom Piešťany a od 
tohto zemepisného položenia môžeme čerpať aktivity v oblasti 
kúpeľníctva, turistiky a zhodnocovania pozemkov  v obci. Za posledný 
rok sa podarilo pomocou ostatných poslancov vybudovať na školskom 
dvore ihrisko na širšie športové účely, ktoré môže využiť i ostatné 
obyvateľstvo. Zúčastňujem sa na spracovaní územného plánu obce a je 
úspechom posunutie ochranného kúpeľného územia. Územie je možné 
využiť na výstavbu penziónov, športovo – kultúrneho a spoločenského 
centra. Ďalšími akciami, ktoré sa zastupiteľstvu podarilo zrealizovať, sú 
vybudovanie chodníka okolo Vápenického potoka, rekonštrukcia 
obecného úradu, oprava obecných komunikácií, na Bananskej ulici, 
likvidácia alergenujúcich stromov (topoľov) a náhradná výsadba nových 
okrasných stromov (sakúr). Do konca volebného obdobia by som chcel, 
aby sa schválil územný plán obce a kúpalisko na Sĺňave dať takému 
investorovi, ktorý vybuduje objekt na vysokej úrovni a tak vylepší 
a zhodnotí vzhľad tejto lokality. 
 
2. K práci poslanca patrí i záujem o rozvoj obce a  kultúrno-

spoločenský život voličov. Ktorých akcií ste sa vy osobne aktívne 
zúčastnili a ako ste sa spolupodieľali pri ich organizovaní ? 

 

- Každý poslanec, i ja sa aktívne zúčastňujem na zasadnutiach obecného 
zastupiteľstva, stavebnej a poriadkovej komisii. Zúčastňujem sa na 
kultúrnych akciách poriadaných obcou, ako boli oslavy výročia vzniku 
obce, Vatra zvrchovanosti, či otvorenie kúpeľnej sezóny mesta Piešťany. 
 
3. Aké zmeny by ste urobili v prospech obce, keby ste boli 

starostom ? 
 

- Obec Banka je osamostatnená od Piešťan len krátko a je tu veľa práce, 
ktorú treba vykonať. Ako napríklad: dokončiť kanalizáciu pre celú obec, 
rekonštrukcia zostávajúcej cestnej siete i vybudovanie nových ciest 
v okrajových častiach s pevným povrchom. Oblasť životného prostredia 
v odľahlejších častiach obce smerom na Seništia, Vápništia, Červenú 
vežu, Dominovu cestu a mnohé ďalšie si vyžadujú zamedzenie čiernych 
nebezpečných skládok. Ďalej by som navrhoval zrealizovať výstavbu 
nájomných sociálnych bytov. 

-ds- 
 
Pozn. redakcie: Príspevok uverejňujeme bez redakčnej úpravy v 
pôvodnom znení.  

 

  
 

Divoké skládky      
Úsilie väčšiny  obyvateľov mať čistú obec opäť maria nejakí jednotlivci. 

Títo vyvážajú smeti a pokosenú trávu rovno  na začiatok  Dominovej cesty 
oproti futbalovému  ihrisku. Určite sú to ľudia z blízkeho okolia, ktorým 
nevadí, že za bránou oproti ich domu vzniká divoká skládka odpadu, hlavne 
že na svojom dvore majú čisto. A ak sú to nie oni, hádam by dotyčných 
aspoň upozornili. 
     Ďalšiu skládku odpadu tvoria neporiadni občania pri obchode Jednota, 

kde boli vysadené nové stromy. No a čo- 
veď v akcii Čistá obec, to žiaci opäť 
vyčistia. 
     Vrcholom  arogancie a drzosti je to, že 
divoké skládky odpadu vznikajú aj na takom 
pietnom mieste, ako je miestny cintorín a to 
popri plote a v hornej časti pri vodovode.  
Napriek tomu, že je na cintoríne kontajner. 
Že by bolo k nemu priďaleko? Nemali by 
sme si všetci uvedomiť, že toto miesto 

chceme mať čisté nielen v období pamiatky zosnulých, ale počas celého 
roka?! Ďalej treba poukázať  i na skutočnosť, že v kontajneri na cintoríne 
sa nachádza aj taký odpad, ktorý tam niektorí občania z okolia prinesú 
priamo zo svojho dvora - či už zbytky stavebného materiálu, pokosená tráva 
a iné. Vôbec im to nevadí a robia to aj pred zrakmi spoluobčanov.  Ak budú 
prichytení pri čine, hrozí im pokuta vo výške až 5000 Sk. 
     V mnohých prípadoch práve títo jednotlivci chodia po obci a kritizujú, 
ako to zasa v obci vyzerá a hromžia na kompetentných. Tí však bohužiaľ za 
to nemôžu.  
     Preto opäť vyzývame všetkých občanov, aby neboli ľahostajní k 
vandalom a neporiadnikom. Nebojte sa na takých poukázať a zároveň ich 
upozorniť. Iba tak docielime, aby bol v obci poriadok.     

K r i t i c k ým  NkNm 

Redakcia 

Dňa 13.9.2005  o 18.00 
hod., sa konalo  v budove  
základnej školy  na Banke,  
27. riadne zasadnutie 
obecného zastupiteľstva 
(OZ) obce Banka,  ktoré  prerokovalo: 
•   Pripomienky občanov  a záznam KÚŽP 
Trnava  ku konceptu Územného plánu obce 
Banka, ktoré  vzišli z druhého verejného  
prerokovania Návrhu konceptu ÚP, dňa 
9.6.2005. OZ  súhlasilo s variantom  1B 
„Novej Bananskej“, neakceptovalo „Záznam  
z prerokovania pripomienok KÚŽP Trnava z 
09.06.2005“ k výstavbe nad Horným Majerom 
a OZ naďalej  nesúhlasí s výstavbou   v danej 
lokalite. OZ  odporučilo, spracovať čo najskôr  
zónovú dokumentáciu pre lokalitu „oproti 
škole“, ktorá by podrobne riešila výstavbu 
v danej lokalite.   
•   Žiadosť spoločnosti ROPSPOL, a.s. Nové 
Mesto n/Váhom o zaradenie prístupovej 
komunikácie k mikrorajónu kúpeľných 
penziónov THERMÁL za  verejnoprospešnú 
stavbu,  s čím  OZ nesúhlasilo. 

•   Žiadosť firmy CW Invest s.r.o., 
Bratislava o odpredaj p.č.1339 susediacej 
s kúpaliskom Sĺňava II, za cenu 1000 Sk/m², 
OZ s predajom súhlasilo. 
•   Žiadosť OTJ Banka o finančnú podporu, 
OZ súhlasilo s finančnou podporou OTJ, ktorej  
výšku upresní  po predložení  analýzy  
hospodárenia zdokladovaním mesačných 
príjmov a výdajov hospodárom OTJ. OZ  
ustanovilo  Ing. P. Mareka  za  zástupcu  obce  
vo výbore OTJ, zodpovedného    za  
hospodárenie futbalových družstiev OTJ 
a zároveň  ustanovilo   Martina Jánošku  za 
správcu   Lyžiarskeho areálu Ahoj. 
•   Návrh Urbárskej spoločnosti Banka na 
uzatvorenie nájomnej zmluvy s obcou na 
prenájom nehnuteľnosti na Ahoji. OZ 
odporučilo výboru US Banka  pripraviť návrh 

zmluvy  k prerokovaniu,  ktorý  by 
okrem vyšpecifikovanej  užívanej 
plochy zohľadňoval i ďalšie 
skutočnosti dôležité pre stanovenie 
výšky prenájmu. 

•   Žiadosť Jaroslava Samuhela o odpredaj 
pozemku  - parkoviska pred Kolibou 
u Samuhela, OZ súhlasilo s odpredajom  
pozemku  pred Kolibou  za cenu 1000 Sk m² s 
podmienkou zachovania  5 m širokej verejnej 
komunikácie pred Kolibou. 
•   List p. P.Šebu s manželkou, 
s obsahom  ktorého  OZ vyjadrilo nesúhlas. 
 

Obecné zastupiteľstvo zobralo na vedomie: 
•   Informáciu o hospodárení za prvý polrok 
2005, informácie o priebehu prác na 
rekonštrukcii vodovodu na Poľnej ulici, 
rekonštrukcii obecného úradu, miestnych 
komunikácií Podhorskej, Lesnej, námestia 
Hlaviny, o  začiatku výstavby 16-tich 
nájomných bytov, o  príprave projektovej 
dokumentácie na rekonštrukciu miestnych 
komunikácií.   

Obecný úrad informuje 

 
vážení občania ! 

       ak sa chcete zbaviť nepotrebného papiera a  zároveň 
pomÔcť škole, máte možnosť odovzdať ho v základnej škole  

do kontajnera  v čase  7.00 – 8.00  a   14.00 – 17.00, 
alebo osloviť žiakov, ktorí si prídu papier zobrať k vám. 

kontajner bude v škole do konca októbra 2005. 
vtedy sa zber pre rok 2005 končí.    

Už niekoľko mesiacov sa nám nedarilo získať 
príspevok do našej rubriky, a tu sa nám naskytol 
objav, ktorý si prívlastok "kuriozita" skutočne 
zaslúži: amatérsky hubár Peter Vetrík tentokrát 
nemusel ísť za hubou do lesa, ona si prišla za ním 
rovno domov. Áno, dobre čítate, ona mu vyrástla v 
záhrade pri dome, a nie hocijaká: Vatovec obrovský 
mal úctyhodné rozmery - váha 5,5 kg a obvod 
rovných 106 cm. Čo poviete? Pekný macko? 

Redakcia 

29. časť – Banka v období povojnovej 
Československej republiky (roky 1945– 
1948) – priemysel, školstvo, šport  
 

 Priemysel.   Po 2. svetovej vojne sa začala 
prevádzka v novej tehelni v lokalite Tobolka, 
oproti starej Osvaldovej tehelni. V rokoch 1943 
– 45 ju dal postaviť Nemec Reichstädter. Ten 
však nestihol dať vypáliť ani jednu tehlu, 
pretože po dostavaní tehelne musel ku koncu 
vojny utiecť. 
   V novej tehelni bolo ručné miesenie 
hliny a vyrážanie tehál nahradené 
strojovou prácou. Tehelňa prešla pod 
národnú správu, jej správcom bol Štefan 
Kucharovič. Začiatkom 50 – tych rokov 
ju krátku dobu viedol Ján Kondvár 
a potom bol až do jej zániku vedúcim 
tehelne František Procházka. Úsek 
pálenia tehál viedol jeho brat Oldrich 
Procházka. V tehelni ako robotníci 
pracovali Mikuláš Gabriš, Jozef a Rudolf 
Chalásovci, celá rodina Sedlákovcov i Cigáni 
ako napr. Klement Toráč, celkove asi 20 ľudí. 
Tehelňa bola v prevádzke do polovice 60 – 
tych rokov, potom zanikla. 
    Školstvo.    V Národnej škole v Banke 
došlo po vojne k zmenám v učiteľskom zbore. 
Dovtedajší riaditeľ Š. Krištofovič a jeho 
manželka M. Krištofovičová boli preložení do 
Drahoviec a M. Vojtaššáková do Veľkých 
Kostolian. Výnosom Povereníctva SNR pre 
školstvo a osvetu bol v septembri 1945 za 
riaditeľa školy ustanovený Jozef Eliáš. V 1. 

triede vyučoval J. Eliáš, v 2. triede Mária 
Zacharová, v 3. triede Elena Babčanová, v 4. 
triede Vlasta Eliášová (manželka J. Eliáša) 
a v 5. triede Ján Piaček. Do týchto 5-tich tried 
boli rozdelení žiaci 1. až 8. ročníka. 
   V škols. roku 1946/47 mala škola stále 5 
tried, avšak navštevovali ju iba žiaci 1. až 5. 
ročníka, pretože 6. až 8. ročník bol z Banky 
presunutý na Meštiansku školu resp. 
Gymnázium v Piešťanoch, počet žiakov bol 

184. 
   Z daru kanadského Červeného kríža bolo 
v škole v roku 1947 pridelených 102 kg múky 
a 12 kg kakaa. Od apríla dostávalo asi 30% 
žiakov z chudobných rodín 2-krát v týždni 
kakao a rohlíky. 
   Koncom apríla prebiehal na škole „Slovanský 
týždeň“. Žiaci boli poučení o slovanských 
národoch a o myšlienke slovanskej spolupráce. 
    Šport.     Po vojne sa v Banke obnovila aj 
športová činnosť. Vybudovalo sa nové 
futbalové ihrisko pri Dominovej ceste. 
Zachovala sa žiadosť ŠK Banka zo 7. 

septembra 1945, ktorú MNV Banka podal na 
MNV v Piešťanoch. Uvádzalo sa v nej, že 
v Banke sa zriaďuje nové ihrisko a keďže 
v jeho blízkosti nebola studňa, žiadalo sa preto 
o povolenie používať na úpravu ihriska vodu 
z vodovodu. Pozemok získali od baróna 
Leonhardyho. O vybudovanie ihriska sa 
najviac zaslúžili predseda MNV Silvester 
Rybárik, jeho syn Štefan Rybárik, Edo Urban 
i ďalší. 

   V roku 1946 bolo ihrisko dobudované. 
Úvodný futbalový zápas Banka – 
Radošina sa skončil výsledkom 5 : 1 pre 
domácich. Názov klubu sa neskôr dočasne 
zmenil z ŠK Banka na Jednotu Banka. 
V roku 1946 bol náčelníkom ŠK Banka 
Silvester Rybárik a trénerom Štefan 
Hladič. 
   Zachovala sa fotografia z futbalového 
stretnutia v roku 1946. Sú na nej hráči ŠK 
Banka – brankár Emil Krejči, Edo Urban, 

Karol Nikodém,, Jozef Rusnák, Jozef 
Nikodém, Ján Stolárik, Viliam Toráč, Anton 
Lepej, Rudolf Zuzic, Jozef Baďura, Štefan 
Rybárik a náhradník Ján Baďura. Za nimi stoja 
funkcionári a priaznivci ŠK Banka Viliam 
Nikodém, Štefan Palec, Ján Málinka, Ján 
Rusnák, Silvester Rybárik, Štefan Hladič, 
Ondrej Halás, Jozef Juliny, Štefan Nikodém, 
Anton Rakovský, Jozef Gabriš, Gejza Katoš, 
František Baďura, Ján Kovalský a Peter 
Baďura.  

Ing. Alexander Murín 
                                

DEJINY BANKY  

OD NAJSTARŠÍCH ČIAS  

PO SÚČASNOSŤ 

•   Od školského roku 2005/2006 rozšírime zameranie školy 
na vyučovanie cudzích jazykov. Anglický jazyk vďaka 
pochopeniu rodičov detí predškolského veku už od MŠ, v 1. 
a 2. triede ZŠ formou krúžkov, od 3. ročníka ako hlavný 
cudzí jazyk v riadnom vyučovacom procese až po 9. ročník. 
Od 7. ročníka nemecký jazyk ako druhý cudzí jazyk. 
V tomto školskom roku na základe záujmu žiakov začíname 
vyučovať ruský jazyk formou krúžku. 
Druhou doménou školy bude počítačová gramotnosť od 1. 
ročníka. Žiaci budú mať možnosť rozvíjať svoje schopnosti 
pracovať s počítačom vo forme krúžkov rôzneho zamerania 
a v popoludňajších hodinách pracovať i samostatne podľa 
vlastného záujmu. 
•   Ďakujeme všetkým  rodičom detí MŠ i občanom obce 
Banka, ktorí v minulom školskom roku pomohli 
sponzorskými darmi a pri akciách poriadaných materskou 
školou. Poďakovanie patrí osobitne Obecnému úradu 
v Banke, pánom Pavlíčkovi, Chalásovi, Klesňákovi, 
Vlnkovi, Červeňanskému, Pataiovi a MUDr. Kališovi. (J. 
Gabrišová) 
•   Vedenie ZŠ s MŠ v Banke ďakuje Nadácii Jednota 
COOP za  rozvoj športových aktivít formou sponzorského 
daru 3 futbalové lopty, 4 hádzanárske lopty a 1 kartón DRU 
trubičiek. 
•   OZ pri ZŠ a vedenie ZŠ s MŠ v Banke oznamujú, že 
suma 2% dane za rok 2004 je 31 141,- SK. Tieto finančné 
prostriedky budú použité na nákup učebných pomôcok a na     
rozvoj schopností talentovaných žiakov. 
      Všetkým darcom za túto neoceniteľnú pomoc v mene 
našich žiakov ďakujeme. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC Dievčatá opäť víťazne! 
Ako som sa dozvedel od 
trénera našich dievčat 
Milana Benku, bananské 
futbalistky neoddychovali 
ani počas letných 
prázdnin. Po týždňovom 
pobyte v kempe, v 
Petroviciach pri Žiline, 
kde dievčatá pripravoval 
aj tréner žilinských 
prvoligistiek, naše 
dievčatá odcestovali na 

turnaj do Přerova, ktorý sa uskutočnil 20. augusta. Po dohode oboch 
trénerov, bananské dievčatá nastúpili do zápasov pod hlavičkou  VIX Žilina. 
Naše hráčky nesklamali a na turnaji obsadili druhé miesto. Tu sú výsledky: 
Přerov-VIX Žilina 1 : 4, Otrokovice - VIX Žilina   1 : 0, Oravská  Poruba - 
VIX Žilina  0 : 6. 
Ešte jedna zaujímavosť : Martina Štefanková bola na turnaji vyhlásená za 
najužitočnejšiu hráčku a vyhrala aj súťaž v strieľaní jedenástok, za čo 
obdržala pohár. 

Dňa 29. augusta dievčatá odohrali priateľský zápas vo Veselom, kde 
vyhrali 0 : 1 . Gól dala Martina Štefanková. 

- hu- 


